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Apple Watch mají tento rok 
dostat největší softwarový update 
od svého uvedení na trh. Jste stejně 
zvědaví jako já?

Moje Apple Watch Ultra aktuálně leží vedle ostat-
ních hodinek a na zápěstí mám Samsung Galaxy 
Watch 5 Pro. Ty jsou, stejně jako Apple Watch Ultra, 
pozicované jako hodinky pro náročné sportovce, ultra-
maratonce a podobně. No, všichni už víme, že je to tak 
trochu nesmysl, ale co už. Zatím to Applu a Samsungu 
nechme a nekažme jim radost. Vedle Apple Watch 
Ultra „sedí“ moje Garmin Fenix 6X Sapphire, které se 
tomu všemu jen smějí. Zatím. Je možné, že velký upda-
te operačního systému, který chystá jak Apple, tak 
i Samsung, situaci změní a Garmin se přestane smát. 
Anebo ne. Nakonec je to jedno. Sice bych uvítal novin-
ky a svěží vítr, ale taky chápu, že uspokojit nás, nad-
šence, není zrovna jednoduché a levné.

Dospěl jsem do stavu, že si nechávám všechny 
tři hlavní platformy – Wear OS, watchOS a Garmin. 
Střídám je podle chuti a nálady. Takže nakonec bych 
ze všeho nejvíc uvítal, kdyby bylo jedno centrální 
místo, kam by se dala zdravotní, fitness a wellness 
data synchronizovat. Strava to neumí. MyFitnessPal 
také ne. Jako hlavní hub tedy používám Zdraví, ale 
to taky není optimální. Dočkáme se někdy tako-
vé míry sjednocení dat? Dost o tom pochybuji, ale 
bylo by to sakra fajn. Co Apple chystá, se dozvíme 
již brzy na WWDC. Do té doby si zkrátíme čekání 
novinkami v iPure. 

Přeji příjemné čtení, přátelé.

Hodinky nebo holínky

Editorial  Marek Hajn
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iPad, Kindle, reMarkable, 
ONYX nebo papír?

Magazín  Filip Brož

Lehce navážu na svůj poslední článek 
a recenzi o Kindle Scribe. Zjistil jsem 
totiž, že mám aktuálně hned několik 
zařízení, která v zásadě umí to samé – 
lze na nich psát a něco v nějaké míře 
konzumovat. Možná jste se dostali 
do podobné pasti jako já. Co vybrat? 
Použít jedno zařízení? iPad nebo Kindle 
Scribe? A co reMarkable 2? Tablet ONYX 
s Androidem? Anebo snad papír…?

M usím se přiznat. Nejsem normální! 
Mít doma tolik zařízení, není asi 
moc zdravé. Je to takový můj fetiš. 
Prostě mám rád zařízení a furt 

něco testuji a zkouším. Chvíli propadnu jedno-
mu pak zase druhému. Teď mám doma opravdu 
hodně zařízení – všechny modely iPadu (11" iPad 
Pro s M2, 12,9" iPad Pro s M1, iPad mini 6), dva 
MacBooky a jedno nové Lenovo. Do toho mám 
a používám reMarkable 2, nejnovější ONYX Air 2, 
menší ONYX na čtení, Kindle Scribe a samo-
zřejmě iPhone 14 Pro Max či několikery různé 
modely chytrých hodinek. O Garmin a Coros 
bych mohl vyprávět hodiny, ale zpět k „table-
tům“. A ano – ještě stále mám poslední Fold 4. 
Slušná diagnóza.

Někdy fakt vřele vzpomínám na dobu, kdy exis-
toval jen MacBook, iPhone a nějaký iPad. Kindle tu 
samozřejmě byl, ale nešlo s ním pracovat ani nic 
zapisovat – sloužil jen pro čtení. A já prostě pou-
žíval jen dvě tři zařízení. Neměl jsem potřebu 
každý měsíc něco někam migrovat a něco zkoušet. 
Ano, na jednu stranu mě to baví, mám pestrý život 
a zkušenosti, na stranu druhou závidím nenároč-
ným uživatelům, kteří jsou v určitém ohledu kon-
zervativní, ale spokojení. Někdy je fakt těžké vybrat 
jedno zařízení.
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IPAD JE SPRÁVNĚ
V zásadě by se dalo říct, že iPad je to správné zaří-
zení. Můžete na něm psát, máte zde veškerá svá 
data, můžete cokoliv konzumovat, hrát a pracovat. 
Ostatní zařízení vždy vynikají jen v jedné konkrét-
ní činnosti – čtení, psaní, konzumace. Psát na iPadu 
bez speciální fólie není úplně příjemné, je to prostě 
sklo. Ale jde to – zrovna to zkouším. Zase jsem dal 
větší prostor iPadu a zkouším následující pracovní 
setup: Notebook Lenovo, 11" iPad Pro a iPhone 14 Pro 
Max. Na jedné ruce nové Garmin Forerunner 965 
(o nich již v dalším čísle) a na druhé Apple Watch 
Ultra. Takže reMarkable 2 i Kindle nechávám doma.

Obrovskou výhodou je, že mám v Lenovu vlože-
nou kartu SIM. Drtivou část pracovního dne trá-
vím na počítači s Windows, jelikož potřebuji data 

a soubory, které nesmí opustit tento počítač. Z iPho-
nu či iPadu se dostanu skrze VPN akorát na e‑mail, 
Teams či web. Na iPadu se přitom snažím vést 
„osobní agendu“, zapisuji si tedy pomocí Apple 
Pencil, co mám daný den udělat, komu napsat, jaké 
schůzky zařídit. Také vyřizuji zprávy či hovory. 
Ať už z iPhonu nebo iPadu. Bohužel MacBook beru 
do ruky čím dál méně, což je způsobeno novou pra-
covní rolí. Z Applu už je opět jen koníček.

Tak či tak ve mě během dne občas hlodá ten 
ADHD panáček: „Neměl bych zase zkusit psát 
na reMarkable 2? A co ten Kindle Scribe, neměl bys 
více číst? Audioknihy jsou možná málo… A co teprve 
ten nový Fold 4 se super displejem?“ Ano, občas 
u technologií jednám pod vlivem emocí. Neumím 
se s ničím spokojit a neustále něco nového hledám. 
V určitých momentech je to obrovská výhoda, jindy 
moc ne. V mém případě by to chtělo více racionál-
ní myšlení.

OSOBNÍ WORKFLOW
Společným jmenovatelem je přitom slovo workflow. 
Miluji cizí workflow a inspiraci. Baví mě poslouchat 
příběhy, jak někdo používá nějaké zařízení, apli-
kaci či postupy. Mám chuť si to vždy hned vyzkou-
šet a přesunout vše do té jedné aplikace či zaří-
zení. Mám vždy pocit, že jsem našel svatý grál, 

Musím se přiznat. Nejsem 
normální! Mám doma opravdu 
hodně zařízení – všechny modely 
iPadu, dva MacBooky a jedno 
nové Lenovo.
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ale po nějakém čase to vyčpí a zevšední. Jedině 
Apple používám už opravdu mnoho let. Tím se vra-
cím k myšlence, že iPad a iPhone je prostě správ-
ně. S Windows jsem se již smířil a zjistil jsem, že má 
určité výhody, zvlášť při práci s monitory, Excelem 
či na specifické činnosti. Přizpůsobil jsem se.

Smyslem tohoto článku není popsat jednotli-
vá zařízení, ale spíše se zastavit a uvědomit si, jak 
to máte vy a samozřejmě já. Možná si tím podob-
ně jako já utřídíte své myšlenky a dojmy. Taky jed-
náte pod vlivem emocí? Vyjde horká novinka a máte 
pocit, že ji musíte mít nejlépe teď hned během prv-
ních minut? Nebo jste „konzerva“ a je vám to úplně 
jedno?

JSTE KONZERVY?
Jak jsem už uvedl, hrozně rád bych byl konzerva. 
Přijde mi, že mají jednodušší život. Paradoxem je, že 
tuhle častou „migraci“ mám jen u technologických 
zařízení. V osobním či pracovním životě jsem více 
konzervativní a racionální. Mám rád výzvy, ale roz-
hodně nemusím mít vše, teď, hned. Umím si počkat. 
U nového iPhonu nebo jiného gadgetu to však nepla-
tí. Je to asi i lehká závislost a úchylka v jednom.

A ZASE TA VELIKOST
Často také přemýšlím nad tím, jaká velikost je 

vlastně ta správná. Dlouhou dobu jsem frčel jen 
ve velkém 12,9" iPadu Pro. Pak jsem přišel na chuť 
11" a myslím si, že je to ta správná velikost. Ještě 
tu máme iPad mini, ale ten je ideální akorát tak 
na čtení a sem tam hraní her. Velký je zase fajn 
na konzumaci, úpravu fotek či videa. Jen na 11" 
můžete dělat vše. Neurazí, když si pustíte fajn film, 
hudbu, hry nebo přečtete časopis (A4) či knihu. 
I z toho důvodu mi iPad Pro v 11" variantě dělá spo-
lečnost nejčastěji. Mám ho vedle windowsové stani-
ce a swipuji dle potřeby.

A CO TEN PAPÍR…
Když vystoupím ze své bubliny (sociální i pracov-
ní), stejně nejvíce lidí používá jedno zařízení, maxi-
málně dvě a k tomu obyčejný papír. Lidé stále chodí 
po obchodech s ručně psaným seznamem, píšou 
si schůzky a zápisky do diářů či čmárají na lepící 
papírky. Když někde zahlédnu reMarkable 2 či iPad, 
je to spíše rarita – nejčastěji v pražském Karlíně 
nebo obchodních centrech a v kavárnách Starbucks.
Nakonec stejně vím, že by mi bohatě stačil jen iPho-
ne 14 Pro Max. Opravdu. Nic jiného bych nepotře-
boval, kromě počítače s Windows. Vše ostatní bych 
mohl klidně prodat. Ale neudělám to. Chci i nadále 
zkoušet, testovat, přemýšlet a bavit se. Každý máme 
své úchylky. Tou mojí jsou gadgety. D
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Rozhodně nejsem ten typ člověka, který by se pro radu obracel na stát. Mnohem 
důvěryhodnější a spolehlivější jsou pro mě moje rodina, přátelé a jiní lidé, 
které považuji za odborníky v určitém oboru, pokud mi shora uvedení nejsou 
schopní poskytnout dostačující odpověď. Jak jste jistě poznali z mých statí, 
nejsem zvyklý přebírat informace jen tak, v podstatě vždy s něčím nesouhlasím. 
V tomto případě ale udělám výjimku a budu vycházet přímo z oficiálních bodů 
amerického FBI, protože se zdají být v dostatečném souladu s tím, co si myslím 
já. Podtrženo sečteno: buďte obezřetní.

FBI varuje…
Návod  Karel Oprchal
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N ení žádným překvapením, že veřej-
né prostory nejsou kdovíjak bezpečným 
místem, ať už se jedná o bezpečí fyzické 
či digitální. Krom toho, že vás celkem 

hravě může kdokoli okrást, oklamat, unést nebo 
snad zabít, pokud by se mu zachtělo, zloduši skry-
tí za stovkami kilometrů kabelů na nás číhají stej-
ně tak. A jsou možná ještě více kradmí a rafinova-
ní, protože jejich počínání je anonymní. Sami se jich 
téměř jistě nedopátráte, a dokud vám neprovedou 
nic skutečně vážného, nebude to zajímat ani žádnou 
významnou autoritu, protože jste se prostě měli mít 
líp na pozoru. Ač se nás to tedy nemusí týkat expli-
citně ani s každodenní četností, neznamená to, že je 
třeba na letišti nebo internetu bezpečno. Vsadil bych 
se navíc, že se z důvodu opatrnosti mnohem spíš 
budete okolo sebe ohlížet fyzicky, než s jakým skep-
ticismem otevíráte kdejaký odkaz, co vám přistane 
na obrazovce.

Jen se zamyslete: máte skutečně u všech účtů, 
které to povolují, aktivované dvoufaktorové ověřo-
vání? Používáte pro každý účet odlišné přihlašo-
vací údaje? A co víc, měníte je pravidelně? Já také 
ne. Chceme totiž také žít jednoduchý život a ne jen 
skenovat veškerou naši aktivitu na internetu, aby-
chom mohli den co den ulehnout do postele s klid-
ným srdcem, že jsme nic nepodcenili. A tak to 

ignorujeme a věříme, že nám nic špatného nehrozí. 
Většinu problémů proto řešíme až v momentě, kdy 
nastanou, některým možným následkům našeho 
počínání se jednoduše nenadáme, protože nám při-
padají absolutně nepravděpodobné. I proto si mys-
lím, že pro vás následující seznam varování může 
být užitečný, protože se mnohým nebezpečím a úni-
kům osobních dat – zdá se – dá vyhnout jen několi-
ka jednoduchými a trvalými opatřeními z vaší stra-
ny, které se zatím zdají být neprůstřelné.

ZAPRVÉ: CHRAŇTE SVÉ SYSTÉMY 
A DATA
První sada rad z pera FBI obsahuje skutečně základ-
ní opatření, ale pojďme si je přesto připomenout. 
Dbejte na to, abyste udržovali své systémy aktuální 
a měli na počítači silný antivirový program od reno-
movaného vývojáře, pakliže je to potřeba. Všichni 
víme, že to druhé se uživatelů Macu a iPhonu až 
tak netýká, ale přesto je dobré se mít na pozoru. Co 
se ale týče aktualizací, skutečně se jim nebraňte. 
Nechal jsem se sice sám slyšet, že aktualizovat mer-
momocí hned všechny aktualizace může ve skuteč-
nosti vést k vaší zranitelnosti a zklamání z chová-
ní operačního systému, ale každý jeho poskytovatel 
pravidelně kontroluje jeho bezpečnost. Malé bezpeč-
nostní aktualizace se tu a tam objevují a měli byste 
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je stahovat bez mrknutí oka. Apple to třeba řeší 
tak, že jakmile se objeví nový systém, např. iOS 16, 
v Nastavení se vám objeví možnost upgradovat, ale 
můžete klidně zůstat u předchozí verze. Podle toho 
vám pak do telefonu chodí aktualizace. Pokud se 
rozhodnete zůstat např. u iOS 15, iOS 16 se vás týkat 
nebude, ale konkrétně poslední aktualizace 16.4.1 
byla bezpečnostní a stejné záplaty – jak jsem zazna-
menal na Twitteru – vyšly v malém updatu i pro iOS 
15. To dokládá jejich nadměrnou důležitost. Vy to 
sice nepoznáte, ale v systému mohou být díry, které 
vás mohou dostat do nesnází, pokud je chytří lidé 
objeví včas a zneužijí jich.

Následující rada ohledně systémů a dat se samo-
zřejmě týká hesel. Jak jsem již zmínil, je opakovaně 
doporučováno vytvářet unikátní hesla pro každý váš 
účet a pravidelně je měnit. Důvody jsou zřejmé a zda 
se vám s tím chce trápit, je už jen na vás. Riziko je 
takové, že jakmile heslo jednou někde unikne, hac-
keři se pak mohou jednoduše dostat i do vašich zbý-
vajících účtů, u nichž heslo používáte. Dobré dnes je, 
že iOS i mnoho internetových prohlížečů vás na to 
dovedou upozornit. V sekci hesel v Nastavení na iOS 
jsou vaše hesla, která byla odhalena, zvýrazněna 
a dají se skrze Nastavení jednoduše změnit. Aspoň 
to jsem už provedl u všech svých zásadních účtů, 
jako je mail nebo sociální sítě.

Třetí a mnohými nepozornými uživateli často 
opomíjená rada je neotevírat žádné přílohy, soubo-
ry ani odkazy, které jsou podezřelé, neznámé, neče-
kané a přicházejí od podivných odesílatelů. Pokaždé 
si ověřte, kdo vám co posílá, protože určitě víte, že 
vám v mailu občas přistane i zpráva, která vypa-
dá podezřele důvěryhodně a obsahově se jeví jako 
od Applu nebo Googlu, ale adresa odesílatele je vždy 
taková, kterou Apple ani Google nikdy nepoužíva-
jí. Byť by se mělo jednat o malou změnu v hlásková-
ní. Formáty oficiální komunikace subjektů, s nimiž 
můžete mít co do činění, se dají na internetu hravě 
dohledat, a tak vás vyzývám, dávejte pozor na to, 
od koho vám co chodí, a vždy se mějte na pozoru, 
zda jste tuto zprávu očekávali či nikoli. Lidé dove-
dou své záměry velmi dobře skrývat.

ZADRUHÉ: CHRAŇTE SVÁ PŘIPOJENÍ
Druhá sada rad je obzvlášť pikantní a jedná se při-
pojení – fyzického i síťového. V první řadě byste 
měli být podle FBI velmi opatrní při připojování 
k veřejným sítím Wi‑Fi. Veřejné sítě – v kavárnách, 
na letištích, nádražích, zastávkách MHD apod. – 
jsou častým cílem hackerů a mohou být jejich nej-
větším zdrojem dat uživatelů, protože se k internetu 
chce v dlouhé chvíli připojit úplně každý. Ne všich-
ni ale bohužel mají data jak doma, tak především 
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v zahraničí, a tak využívají veřejné sítě za všemi 
možnými účely, protože jim často ani nic jiné-
ho nezbývá. Rada zde tedy není nepoužívat veřej-
né sítě (i když by asi měla), nýbrž být velmi opatrný, 
co na nich děláte. FBI radí neprovádět žádné citli-
vé činnosti a neiniciovat platby ani finanční trans-
akce na veřejných sítích. Je něco jiného přihlásit se 
do mailu, abyste zjistili, zda vám nepřišel ten důle-
žitý mail, na který už dlouho čekáte, a nakupovat 
si plavky na příští letní dovolenou. Pokud už platíte 
online a nedej bože neplatíte kreditní kartou nebo 
Apple Pay, PayPalem či jinou podobnou službou (se 
silným heslem), čímž obejdete zadávání údajů o vaší 
kartě, hackeři mají přímý přístup k vašim bankov-
ním údajům, pokud je síť špatně zabezpečená. Pokud 
vám někdo ukradne údaje o kartě, jste namydlení. 
Proto nikdy nic nekupujte, pokud nejste na mobilní 
síti nebo své bezpečné domácí Wi‑Fi.

Rada číslo dvě této sady se týká veřejných dobí-
jecích portů. Překvapivě i ty jsou velkým rizi-
kem. Je opět otázka, do jaké míry je to nebezpeč-
né pro uživatele zařízení Apple, protože např. Mac 
a iPhone mají podle všeho mj. zabudovanou ochra-
nu portů USB, která brání využití portu lightning 
k transferu dat po více než 60 minutách od posled-
ního odemčení zařízení, ale i tak je těch prvních 
60 minut naprosto stěžejních, nemluvě o době 

aktivního používání vašeho zařízení. Jednoduše 
nikdy nepoužívejte veřejné porty USB k nabíje-
ní svého zařízení. Na letištích, v obchodních cen-
trech, v tramvajích (např. my v Ostravě je už máme 
skoro v každé tramvaji), v kavárnách, v hotelích. 
Chcete‑li si dobít baterii na cestách, nejlepším 
řešením jsou doma nabitá powerbanka nebo vlastní 
síťový adaptér a vlastní kabel.

Já s sebou ve svém Messengeru nosím z čistě 
praktických důvodů obojí, a tak jsem teď, co jsem 
se dočetl tohoto, ještě klidnější, že dělám správ-
nou věc. Nosit si s sebou kompletní nabíječku má 
několik výhod, mezi které kromě již výše zmíně-
né bezpečnosti patří i úplná kontrola nad způso-
bem dobíjení vašeho zařízení. Když použiju vlast-
ní nabíječku, vím, co používám za adaptér a kabel, 

Nikdy nepoužívejte veřejné porty 
USB k nabíjení svého zařízení. 
Na letištích, v obchodních 
centrech, v tramvajích, v kavárnách, 
v hotelích. 
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vím, že jsou v pořádku a nepoškodí moje zaříze-
ní, a vím, že mi taky poskytnou rychlé nabíje-
ní, což veřejné porty nabízet nemusí. Ale v čem 
tedy tkví to bezpečnostní riziko? V tom, že podle 
FBI se hackerům a jiným bastardům povedlo obje-
vit metody, jak do vašeho zařízení skrze veřej-
né dobíjecí porty nainstalovat malware a sledova-
cí software – odhaduji, že především díky vašemu 
zcela nevinnému přihlášení. Proto, abyste mohli 
vaše zařízení bez omezení používat i při nabíjení, 
s sebou vždy noste vlastní nabíječku (osobně mám 
jednu doma a jednu na cesty) a máte vystaráno. 
Přes síť se totiž do vašeho zařízení nedostane nic 
než elektřina!

ZATŘETÍ: CHRAŇTE SVÉ PENÍZE  
A VEŠKERÉ ÚDAJE
Třetí sada doporučení, kterými nás FBI zásobuje, je 
sice nejobsáhlejší, ale některé z nich jsem už stihl 
pokrýt výše, takže se to pokusím co nejvíce zkrá-
tit. Rady se týkají vašich peněz a obezřetnosti při 
nakládání s nimi, jsou tak možná ze všech nejdů-
ležitější. FBI reaguje na to, že dnes často uživate-
lům chodí falešné zprávy ohledně údajně doručova-
ných balíčků na jejich adresu s odkazem, na který 
mají kliknout a upřesnit doručovací adresu, nebo 
seriózně vypadající zprávy o údajném prolomení 

hesla, které se nestalo, o falešné výhře v neexistu-
jící soutěži, maily od neexistujících lidí, co uživate-
lům nabízejí horentní sumy jen proto, že byli vybrá-
ni, a další zdánlivě lákavé nabídky, které vyžadují 
vaši okamžitou akci, kterou když provedete, může-
te se stát obětí hrozného podvodu. Takové zprávy 
já zpravidla bez přečtení rovnou mažu, aby odesíla-
tel případně nemohl načíst ani informace o tom, že 
byla zpráva přečtena.

Proto dle slov FBI důkladně zkoumejte legitimi-
tu a formální správnost e‑mailové korespondence 
a zajímejte se o odkazy, k jejichž otevření jste vyzý-
váni. Jak jsem již uvedl, podvodníci se často vydáva-
jí za někoho jiného a umí k tomu využít velmi přes-
né mimikry. Mail používá stejný font i oslovení, 
jen v adrese je místo apple.com napsáno applle.com 
apod. Je třeba dávat dobrý pozor. Stejně tak nere-
agujte bezmyšlenkovitě na zprávy, co po vás poža-
dují nějakou akci. Bedlivě pročtěte všechny údaje, 
a pokud něco nesedí, řešte problém na webu přes 
svůj účet u konkrétního subjektu, nebo ho přímo 
kontaktujte. Každá společnost, jejímž jste klientem, 
vám vždy ráda přispěchá na pomoc, pokud budou 
vaše údaje či objednávka v ohrožení. Na oficiálním 
webu využijte jejich živého chatu, e‑mailové podpo-
ry nebo horké linky, abyste si ověřili, zda něco sku-
tečně vyžaduje vaši pozornost.
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Stejně tak se to týká plateb. Nereagujte na žádné 
výzvy k platbě, o kterých nic nevíte, které jste 
nevyvolali. Může to být podvod, a pokud se necháte 
zlákat a nedej bože někam zadáte údaje o kartě, měli 
byste hned volat do banky. Anebo si spíš zavolej-
te psychiatra, ať vám napíše papíry na odebrání své-
právnosti, protože s penězi se musí zacházet opatr-
ně. Tím pádem ani neposílejte peníze někomu, koho 
neznáte, koho jste nikdy neviděli, s kým jste v kon-
taktu pouze online. Výjimkou mohou snad být jen 
internetová tržiště a aukční místnosti jako Aukro 
nebo Chrono24, kde jsem kupoval jedny hodinky 
a určitě se tam pro další brzy vrátím, protože zde 
se dá s lidmi spojit přímo, ověřit různými cesta-
mi jejich totožnost a konkrétně v případě Chrono24 
jsou využívány skutečně sofistikované metody 
k tomu, aby byla ověřena pravost nabízeného pro-
duktu a zaručena bezpečnost převodu vašich peněz. 
Hodinky nejsou vůbec levná záležitost, na tom webu 
můžete nakupovat hodinky za ceny dosahující desí-
tek tisíc i milionů korun od lidí po celém světě, 
a Chrono24 to proto řeší tak, že převedete finan-
ce nejprve k nim a inzerent je získá až v momen-
tě, kdy vám hodinky dorazí a vy potvrdíte spokoje-
nost s nákupem, dopravou i produktem, který jste 
fyzicky přebrali. Byl jsem až v šoku, jak neprůstřel-
ný nákup přes Chrono24 je, je to opravdu geniální 

prostředí, kdy ten web skutečně figuruje jako férový 
prostředník mezi vámi a inzerentem a přál bych si, 
aby takto fungovaly všechny podobné stránky.

Čím můžete podle FBI – a mnozí z nás se tím řídí 
již dlouho – přidat další úroveň zabezpečení svým 
platbám, je placení online kreditní kartou, čímž 
zajistíte, že se platba nijak přímo nedotkne vašich 
peněz. Zaplatíte cizími „na dluh“, který poskytova-
teli posléze vyrovnáte. Na tomto principu fungu-
je v našich končinách již proslulé Twisto, jehož jsem 
zastáncem, a je to skvělé řešení na veškeré platby 
doma i v zahraničí, plus vám může dát do rozpočtu 
takový finanční tlumič pro případ, že v momen-
tě platby nemáte nebo nemůžete mít na vlast-
ní kartě odpovídající finanční obnos. Já používám 
Twisto při každém placení, mám tak perfektní pře-
hled o tom, kdy jsem co utratil, a z účtu v bance mi 
odchází pouze pravidelné převody za důvěryhod-
né služby, které odebírám. Kartou od svého bankov-
ního účtu jsem – opomenu‑li Apple Pay – asi nikdy 
neplatil, nemůže ji tedy nikdo nijak zneužít, protože 
ji nikdy nevytahuju. Mohu to každému vřele dopo-
ručit. V souvislosti s Twistem pak snad nakonec ani 
nemusím uvádět, že by nikdo kromě vás (a možná 
jen vašich úplně nejbližších) neměl mít přístup 
k vašim financím a k manipulaci s nimi jakýmko-
li směrem. D
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Jak by začínala vaše vysněná prezentace WWDC? Co byste chtěli, aby Tim Cook 
řekl nebo představil? Více filmů na Apple TV+? Nebo více funkcí? Já ani jedno. 
Filmy a seriály na TV+ nestíhám a funkce nepotřebuji. Můj vysněný začátek je jiný…

Co bych si přál 
od nových OS?

Magazín  Jakub Dressler
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T im Cook: „Dobrý Den, vítejte v Apple 
pArku. vítejte nA WWDC 2023. My 
v Applu si uvědomujeme, že milujete  ios, 
WAtChoS, ipADoS i MACoS. Celý rok jSMe 

pr ACovAli nA toM, AbyChoM v y vinuli ten nejlepší 
softwAre,  jAký  jen  jde vyvinout. A dnes vám ukážeme 
největší updAte softwAru v historii Apple. CrAigu, 
Máš Slovo.“

Craig Federighi: „Díky tiMe! My MilujeMe ioS. 
neuStále ChCeMe zlepšovAt nAše proDukty tAk, Aby 
byly Co nejlepší pro váS, nAše zákAzníky. víMe, Co 
váS trápí A ChCeMe to všeChno nAprAvit. proto váM 
dnes nepředstAvíme mnoho funkCí. ZA to se může-
te těšit nA největší A nejdůklAdnější updAte ZAměřený 
nA všeChny nedostAtky nAšiCh operAčníCh systémů.“

To by byl začátek! Toto je můj vysněný úvod. 
Nechci být jízlivý, ale Apple má tisíce zaměstnan-
ců, má jich skoro stejně, jako jich má Google. Ten 
je ale s podporou v České republice výrazně dál. 
Tak proč to nejde u Applu. Proč musíme být pokaž-
dé zklamaní, když vidíme, jak jsou uváděné novin-
ky jen v anglicky mluvících zemích? Já chápu, že 
existují různé regulace a pravidla, které se mohou 
lišit v Evropské unii a v USA. Ale rozhodně to nebu-
de případ Fitness+ nebo jiných věcí. Je to opravdu 
škoda. Hlavně, když vidíme, že ty aplikace a funkce, 
které už máme, nefungují tak, jak bychom si přáli…

PODCASTY
Dlouho dobu jsem nechápal, proč druhým uži-
vatelům vadí Podcasty z dílny Applu. Ta aplika-
ce je přece jednoduchá, přehledná a plní svoji funk-
ci dobře. Co je teda špatně? Pak jsem si ale koupil 
nový iPad, otevřel Podcasty a stáhnul jsem si všech-
ny nové epizody na další den do práce. Poslechl jsem 
si je, přišel domů, otevřel Podcasty… Počkat, ty jsem 
přece už poslouchal. A v tu chvíli jsem to pocho-
pil. Ta synchronizace je děsná. Říkal jsem si, že 
třeba nemám iPad připojený k WiFi, ale to nebyl ten 
důvod. Prostě se někde vloudila chybička. A toto by 
mohl Apple rozhodně spravit. Nativní aplikace jsou 
úžasné a mám je opravdu rád. Ale toto není dobré. 
Chápu, že z Podcastů Apple nemá takové zisky jako 
z jiných služeb, ale takto odfláknout práci… Díky 
tomu si uživatelé zvyknou na konkurenční řešení 
a to je škoda. Není snad v zájmu Applu, aby lidé byli 
zvyklí využívat jejich aplikace?

IMESSAGE
Je úžasné, jak se v minulých letech posunul jak 
FaceTime, tak iMessage. FaceTime je teď dostup-
ný pro všechny, kteří mají webový prohlížeč. Zprávy 
iMessage se zatím dočkaly jen designových změn 
a pár vylepšených funkcí, které spíše kopírují tren-
dy zavedené konkurencí. Ta je ale multiplatformní. 
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Telegram, Viber nebo Messenger si můžete nain-
stalovat, kam jen chcete, a fungují dobře. Proto se 
také těší takové oblibě. Zprávy od Applu jsou ale 
spíše trpěnou aplikací, kterou si nemůžete smazat 
z telefonu. To by se ale mohlo změnit. Z jiných slu-
žeb (například Klíčenka), které Apple propojil jinými 
operačními systémy, víme, že s bezpečností by nebyl 
takový problém. Tak proč s tím tak čeká? Mně by to 
udělalo velkou radost, kdybych mohl druhým říct, 
že od teď hodlám používat jen iMessage, a pokud 
mi chtějí napsat, tak budu tam. Nebaví mě mít čtyři 
aplikace na komunikaci, přičemž třeba Viber mám 
jen kvůli dvěma lidem, kterým napíšu dvakrát 
do měsíce. iMessage pro Android nebo Windows by 
byla jedním slovem bomba!

SIRI
Čeština – to je přání snad každého fanouška Applu 
u nás. To by bylo samozřejmě moc fajn, ale mě češ-
tina až tak moc nechybí. Spíše mě zaráží to, že se 
Apple nijak viditelně nesnaží povzbudit vývojáře, 
aby se mohla Siri více zapojit do našeho každodenní-
ho života s jejich aplikacemi. Příkladem za všechny 
je ciferník Siri na Apple Watch. Je úžasný, s neustá-
le zapnutým displejem je to opravdu pecka, ale doslo-
va podporuje jen nativní aplikace. Kdyby tomu tak 
nebylo, tak by to bylo ještě smutnější, než to je. Siri 

o nás ví tolik věcí, tak proč toho nevyužít. Vývojáři 
jsou v tom ale nevinně, motivace z venku prostě není, 
a tak se to asi nezmění. Já bych ocenil, aby Siri nebyla 
jen takovým povrchním asistentem, ale aby mi doká-
zala opravdu poradit, aby chápala kontext… Chci se 
dožít Siri ve stylu sci‑fi filmů typu Iron Man. Kdyby 
na WWDC bylo Siri věnováno více pozornosti a neu-
kazovalo se jen to, kolik miliard dotazů zodpověděla 
minulý rok, tak bych byl spokojen.

VOLÁNÍ
Volání? Říkáte si, co mi vadí na nejzákladnější funk-
ci telefonu? Já i moje žena máme se svými iPhony 
jeden a ten samý problém – iPhone je prostě moc poti-
chu. U mě se problém dá vyřešit hodinkami, ale man-
želka je nemá. A když jste na rušné ulici a někdo volá, 
tak iPhone prostě neslyšíme. A když náhodou slyší-
me vyzvánění, tak zase neslyšíme, co člověk na druhé 
straně říká. Nejdřív jsem si myslel, že je to hardwa-
rová chyba našich iPhonů, ale je zajímavé, že když si 
voláme přes FaceTime nebo jinou aplikaci, tak je hla-
sitost horního reproduktoru dobrá. Jedná se tedy jen 
o problém, který vzniká při běžném hlasovém hovoru. 
A pokud vás napadne, že by mohl být problém v našich 
iPhonech 13 mini… U iPhonu XS jsem měl úplně stejný 
problém. Takže, milý Time, prosím, nechci si pokaždé 
vytahovat AirPods, jen abych slyšel hovor. Díky!
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NERUŠIT
Apple v posledních letech hodně zlepšil Režim neru-
šit. Je plný nejrůznějších nastavení, můžete si zapnu-
tí podmínit polohou, časem nebo používáním aplika-
ce. Je to super. Ale já bych ocenil jednu malou změnu, 
která by mi velmi pomohla v mé práci. Nepracuji 
na jednom místě, takže si Režim nerušit nemůžu 
nastavit podle polohy. Moje práce je nepravidelná, 
takže ani rozvrh nepomůže. Pomohlo by mi, kdy-
bych si určité režimy mohl „navázat“ na kalendáře. 
Pokud bych měl událost v kalendáři Osobní, tak bych 
měl zapnutý Režim 1. Pokud v Pracovním kalendáři, 
tak Režim 2. Přemýšlím, jak to udělat, celý rok. A jiné 
řešení mě nenapadá. Takže můžu jen doufat.

AKTUALIZACE
Aktualizace u Applu. Pro mě jedna z nejvíce nepo-
chopitelných věcí, s čím se můžete setkat v jableč-
ném ekosystému. Nechápu, jak tak velká společ-
nost, dokáže udělat tolik chyb, které musí v další 
verzi opravovat. Navíc se mi zdá, že nejsou přizpů-
sobené všem modelům iPhonů, iPadů a Apple Watch. 
Vybíjí se nadměrně jen určitý typ? Proč? Nechápu 
to. Snad mi to někdy někdo vysvětlí. A další věcí je 
to, proč jsou aktualizace nativních aplikací navá-
zány na aktualizace celých OS. Proč musíme čekat 
na bezpečnostní záplaty Safari tak dlouho? Důvod to 

jistě má, ale pro mě je to nepochopitelné. A potom 
vysvětlujte lidem, že se nemusí bát aktualizací. 
V jednom kuse poslouchám, jak se lidé bojí, proto-
že se jim určitě iPhone začne vybíjet rychleji nebo 
tam zase bude nějaká jiná chyba. Nehledě na to, že 
když majitelům absolutně životaschopných zařízení 
skončí podpora jejich modelu, tak se jim (až na pár 
výjimek) nedostane aktualizací čehokoliv, což může 
znamenat i bezpečnostní rizika. Vývojáři potom 
mohou ukončit podporu aplikací na daných zaříze-
ních a vy s tím nic neuděláte. To je opravdu škoda.

ICLOUD
iCloud je výtečná věc. Jako úložiště dat funguje oprav-
du dobře. Jistě ale máme všichni zkušenosti s pozván-
kami nebo sdílením obsahu mezi uživateli. Když máte 

dobrý den, tak vše funguje velmi dobře. Ale když se 
netrefíte, což je daleko pravděpodobnější, tak pozván-
ka prostě nepřijde. Tak to zkoušíte znovu a znovu, nic. 
Pak se to najednou povede a vy vlastně nevíte, co jste 
udělali jinak. Já nechci říct, že se vám to u konkuren-
ce nestane, ale Apple udělal z iCloudu ústřední služ-
bu, za kterou si nechává platit celkem záhy po začát-
ku používání jeho zařízení, a tak bych očekával, že se 
to nebude stávat tak často. Takže by se na to mohli 
pořádně kouknout, tedy pokud to vůbec opravit jde.

ZÁVĚR
Od WWDC mám vysoká očekávání. Když jsem začal 
psát tento článek, tak to bylo den po tom, co jsme 
se dozvěděli, že Česko dostane velkou aktualiza-
ci Map. A vypadají úchvatně. To mě naplňuje opti-
mismem. Konečně bychom se mohli dostat s vlaječ-
kou na obrazovku. Samozřejmě vím, že je absolutně 
nereálné, že by se úvod prezentace odehrál tak, jak 
jej popisuji na začátku článku, ale pořád tak nějak 
doufám, že se to stane. Vývoj iPhonu je u konce, 
posunout jej na další úroveň se povede asi jen díky 
rozšířené realitě. Takže kdyby Tim s Craigem při-
šli na pódium a řekli by, že nové operační systémy 
přináší minimum nového, zato obrovské množství 
oprav a vylepšení stávajících funkcí, tak bych snad 
vylétl z gauče až do nebe. A věřím, že vy také. D

Článek jsem psal den po té, 
co jsme se dozvěděli, že Česko 
dostane velkou aktualizaci Map. 
A vypadají úchvatně. To mě 
naplňuje optimismem.
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Ačkoliv za těch 7 let, co patřím ke komunitě Apple, se v mých třech iPhonech, 
čtyřech Apple Watch a jediném iPadu vystřídal bezpočet aplikací, troufám 
si o sobě říct, že jsem minimalista. Aplikace, které mě něčím zaujaly, jsem si 
nainstaloval – zpravidla však, jak rychle do mého iPhonu či iPadu přišly, tak rychle 
z něj zase odešly.

Bear je zdatná 
konkurence Ulysses

Recenze  Martin Adámek
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A by se v některém z mých produktů Apple 
nějaká ta aplikace třetí strany usadi-
la na delší dobu, musí mě něčím, ale 
opravdu „něčím“ zaujmout. Neříkám, 

že byste u mě několik takových aplikací nenašli, 
pokud je to však jen trochu možné, zůstávám u apli-
kací nativních. Jenže, ačkoliv to Apple se svými apli-
kacemi pro své věrné uživatele myslí vskutku dobře, 
čas od času se prostě neudržíte a k té konkurenci pře-
běhnete. Své o tom ví bezesporu například ti, pro 
něž se iPad či iPhone stávají poznámkovými bloky. 
Každý z nás občas máme tu tzv. „psavou“ a momentál-
ní nápady, zápisky z porad, taháky do školy či článek 
do iPure musíme do něčeho vměstnat. Tohoto úkolu 
se do určité míry samozřejmě úspěšně zhostí nativ-
ní Poznámky. Jenže pokud je člověk na to psaní přece 
jen náročnější, pak si musí chtě nechtě přiznat, že ty 
nativní Poznámky nejsou tím pravým ořechovým. 
Teda vlastně jablečným… Adekvátní náhradou v tako-
vém případě mohou být například nativní Pages nebo-
li Word à la Apple. Pages samozřejmě používám, jedná 
se však pouze o situace, kdy komunikuji s těmi z toho 
druhého břehu neboli s těmi, kteří po mě chtějí doku-
menty ve Wordu. Pages sice bezesporu patří k pove-
deným aplikacím, pro mě je to však pověstný „kanón 
na písmenka“ a já si vystačím s něčím poněkud odleh-
čenějším. První alternativou byla aplikace Ulysses. 

Řada z vás ji nepochybně zná, nepochybně ji použí-
vá a nepochybně je s ní spokojena. Právě Ulysses je 
aplikací pro náročné pisálky a nepochybně v ní byl 
sepsán nejeden román či bestseller. Můžete si v ní 
tvořit knihovny, texty exportovat do celé řady formá-
tů, samozřejmostí je podpora Markdown, a to je jen 
krátký výčet toho, co vše tato aplikace nabízí. Nelze 
však nezmínit, že Ulysses je aplikací placenou a roční 
předplatné vás přijde na 979 Kč. Zde tedy musíte zvá-
žit, zda vám vaše psaní za tuto investici stojí. Já si 
na Ulysses rozhodně nestěžoval, jenže znáte to… To si 
jednou takhle procházíte App Store a najednou vidí-
te doporučení na nějakou aplikaci. Jedná se o aplikaci 
dobře hodnocenou, vy si přečtete její popis a najednou 
zjišťujete, že by to vůbec nemusela být špatná volba. 
Poklepete tedy na tlačítko Získat a za pár vteřin se 
ve vašem iPhonu či iPadu uhnízdí aplikace Bear.

BEAR – TO JE, OČ TU BĚŽÍ
Výraz „bear“ by se dal volně přeložit jako „med-
věd“. Nemusíte mít však obavy, o nic těžkopádné-
ho a objemného se nejedná. Pokud bych měl apli-
kaci Bear definovat jednou větou, pak bych řekl, že 
se jedná o Ulysses v odlehčené verzi. Jak je v popisu 
aplikace uvedeno, i Bear je oblíbenou aplikací pro ty 
poněkud náročnější psavce a nelze vyloučit, že i zde 
byl sepsán nějaký ten románek či bestseller. Stejně 
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jako v případě Ulysses, tak i v případě aplikace Bear 
se jedná o aplikaci placenou. Zde by už však mohli 
zbystřit i spořílci. Na výběr zde máte roční nebo 
měsíční předplatné, přičemž roční předplatné vás 
vyjde na 379 Kč a měsíční pak na 39 Kč. V konečném 
důsledku nemusíte platit předplatné žádné, v bez-
platné verzi je však aplikace Bear dost „ořezaná“, 
a vy tak z Bear budete mít pouze o něco dokonalejší 
nativní Poznámky. A to přece nechcete…

JEDNODUCHÉ A PŘEHLEDNÉ
Spustíte‑li aplikaci Bear, tak se vám na první pohled 
může její uživatelské prostředí zdát poněkud stro-
hé. Zejména, porovnáváte‑li Bear s Ulysses. Zde 
už však záleží na individuálním pohledu každého 
jedince. Přiznám se, že můj smysl pro minimalis-
mus se projevuje i zde a tohle poněkud jednodušší 
uživatelské prostředí mi vyhovuje víc než prostře-
dí Ulysses, jehož plného potenciálu jsem nevyužíval. 

Na úvodní obrazovce vás v Bear čekají pouze tlačít-
ka Notes, tr ash a settiNgs. Je asi nasnadě, že když 
poklepete na Notes, tak se vám ukáže přehled všech 
textů, které jste vytvořili. Tlačítko tr ash neboli Koš 
pro změnu shromažďuje všechny texty či poznám-
ky, které jsou pro vás již bezpředmětné. Pokud 
jste se rozhodli některé své texty archivovat, pak 
na úvodní obrazovce přibyde právě položka archiv. 
Zde se však nachází také tlačítko expaNd tag Notes. 
Poklepete‑li na něj a pomyslnou složku poznámek 
rozbalíte, pak najednou zjistíte, že ten medvěd je 
docela chytrý. Na obrazovce najednou vidíte položky 
UNtagged, todo, today, LocKed a tr ash. Poznámky 
si tak můžete procházet podle různých kritérií, 
a jak vidno, Bear podporuje i tvorbu různých sezna-
mů, což je bezesporu funkcí užitečnou.

SBOHEM, SLOŽKY
Jednou z věcí, kterou jsem zpočátku v aplikaci Bear 

Přiznám se, že můj smysl pro minimalismus se projevuje i zde 
a tohle poněkud jednodušší uživatelské prostředí mi vyhovuje víc 
než prostředí Ulysses, jehož plného potenciálu jsem nevyužíval. 
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postrádal, byla možnost tvorby složek. V nativních 
Poznámkách jich mám několik a poznámky do nich 
tematicky řadím. Záhy jsem však zjistil, že zde 
vlastně žádných složek netřeba. Složky zde plnohod-
notně alternují štítky. Stačí do textu pomocí hash-
tagu napsat určité klíčové slovo, a je po problému. 
Tohle klíčové slovo neboli štítek se vám pak obje-
ví na úvodní obrazovce, vy na něj poklepete a máte 
před sebou seznam textů či článků, kterým jste 
tento štítek přiřadili. Jak prosté…

JDEME PSÁT
A nyní je čas kouknout se na samotný editor. Zde si 
Bear může částečně podat ruku s Ulysses. I zde je 
plná podpora Markdown, takže formátování struktu-
ry textu se rázem stává hračkou. Během psaní máte 
neustále k dispozici celou řadu formátovacích nabí-
dek a vy tak můžete potřebné písmo podtrhnout, 
zvýraznit, kdekoliv vytvořit seznam, vložit odkaz, 
zarovnat vlevo či vpravo a mnohem víc. Stejně tak 
zde máte k dispozici statistiky, takže vidíte, kolik 
znaků, slov a odstavců daný text obsahuje. Dále je zde 
samozřejmě datum a čas, kdy byl daný text naposled 
editován, a také z jakého zařízení tak bylo činěno. 
V případě placené verze máte vše synchronizováno 
přes iCloud, takže ke všemu máte přístup praktic-
ky z jakéhokoliv zařízení. Na jedné a téže poznámce 

tak můžete pracovat jak z iPadu v pohodlí své kance-
lářské židle, tak z iPhonu na zastávce plné nevrlých 
lidí během čekání na autobus s tradičním zpožděním. 
Chcete‑li text exportovat, na výběr zde máte formát 
TXT, Markdown, Text Bundle, Bear Note, RTF, PDF, 
HTML, DOCX, JPG, TaskPaper a ePub. Řekl bych, že 
zde si vybere asi opravdu každý. Jednotlivé poznám-
ky můžete dále duplikovat, kopírovat, sdílet nebo je 
zamykat. Zamknout si koneckonců můžete i celou 
aplikaci, takže bez FaceID či TouchID se k vašim 
poznámkám nikdo nedostane. Váš deníček tak bude 
skutečně pouze váš.

ZÁVĚR
Ačkoliv v seznamce s aplikací Bear by se ještě něja-
ký ten odstavec dalo pokračovat, já si troufám říci, 
že to podstatné zde bylo řečeno. Rozhodně si nemys-
lím, že po přečtení tohoto článku nastane hromad-
ná migrace z Ulysses na Bear. Pokud však patří-
te k těm, co stále váhají a hledají něco, do čeho by 
mohli zaznamenávat své myšlenky, pak Bear stojí 
minimálně za vyzkoušení. Myslím si, že alterna-
tiva k Ulysses je to víc než obstojná, myslím si, že 
Bear dokáže uspokojit i ty poněkud náročnější pisál-
ky a jsem přesvědčen, že roční předplatné ve výši 
379 Kč je vzhledem k potenciálu této aplikace víc 
než příznivé. D
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Kdyby vás zastavil někdo cizí na ulici a řekl, že vám zaplatí jakoukoli sumu, jen 
když zahodíte svůj iPhone, AirPods nebo třeba iPad a už se nikdy nevrátíte 
k Applu jako ke značce, o kolik peněz byste si řekli? Jaká by byla vaše cena?

Jaká je tvoje cena?
Magazín  Jakub Dressler

22  C D www.ipure.cz



T uto otázku dostal v nedávném rozho-
voru i velký fanoušek Applu Warren 
Buffet. Pokud byste náhodou nevědě-
li, o koho se jedná, tak je to jeden z nej-

bohatších lidí naší planety s majetkem přes 100 
miliard dolarů. Do Applu investoval už 3 mili-
ardy a nyní vlastní asi 5,8 % všech akcií Applu. 
Je známý nejen jako „věštec z Omahy“, ale také 
jako člověk, který se dívá střídmě na novin-
ky. Řekněme, že to prostě není fanoušek všeho 
nového. Je známý svým skromným životním sty-
lem. Dlouhou dobu neměl ani svůj vlastní telefon. 
Doba ho ale donutila, a tak si koupil na Amazonu 
Samsung za 29 dolarů. Nyní je hrdým majitelem 
jiného telefonu – iPhone 11.

Mimochodem tento iPhone mu údajně prodal 
samotný Tim Cook, který mu asi dva roky po jeho 
první investici do akcií Apple poslal vánoční přání 
a tam uvedl, že letos už mu nějaký ten iPho-
ne rozhodně prodá. Tím vyvrcholilo období, kdy 
na Warrena Tim naléhal, aby do tohoto upgradu 
šel. Ten se zdráhal, ale Tim ho přesvědčil. Když už 
kupuje akcie, tak by měl vyzkoušet i produkty.

APPLE TO UMÍ
Jaký byl váš první produkt od Applu? S čím jste 
začínali? Dnes vyrůstá generace mladých lidí, kteří 
se už narodili téměř s iPhonem v ruce. Pro dneš-
ní mládež je chytrý telefon samozřejmostí. Často se 
setkávám s malými dětmi, které už začínají mluvit 
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o iPhonu jako o jediném telefonu, který by chtěli. 
Apple to prostě umí. Apple je sexy a lidem se to líbí. 
Málo která značka dokázala to samé. Mnoho lidí se 
kvůli tomu jablečných zařízení straní a posmíva-
jí se fanouškům. Že je to moc drahé a nic extra to 
neumí… Je ale zajímavé, že když si sami iPhone nebo 
iPad vyzkouší, tak už často nechtějí nic jiného. Těch, 
kteří přešli z iOS na Android opravdu moc neznám.

Applu se prostě podařilo polapit téměř každého, 
který se jen trošku ochomýtal kolem jednoho z jejich 
produktů. Mnoho z nás dokonce dokázal přesvědčit, 
že mít všechny služby pod jednou střechou je vlastně 
strašně super. Jedno předplatné, žádné problémy. Vše 
máme na jedné obrazovce, zařízení mezi sebou komu-
nikují bez větších problémů a my se o nic nemusíme 

starat. Naopak si postupně přikupujeme další pro-
dukty, další služby, a tím se dostáváme dál a dál 
do „Apple Walled Garden“, jak říkají Američané.

JAKÁ BY TEDY BYLA VAŠE CENA?
„pokud  jste uživAtelem Applu A někdo vám nAbíd-
ne 10 tisíC dolArů, Ale  jAko podmínku vám dá, že vám 
veZme váš  iphone A už si nikdy nebudete moCi koupit 
jiný, tAk nA to nepřistoupíte. pokud by se to stejné 
stAlo s vAším fordem, tAk si veZmete oněCh 10 tisíC 
A koupíte Si Chevrolet.“ Takto reagoval na dotaz 
Warren Buffet. Potom ocenil nejen jednoduchost 
celého produktu, ale i bezpečnost. Apple samozřej-
mě oceňuje hlavně díky jeho finančním úspěchům, 
ale připouští, že si jejich produkty zamiloval. Ano, 

Pokud jste uživatelem Applu a někdo vám nabídne 10 tisíc 
dolarů, ale jako podmínku vám dá, že vám vezme váš iPhone 
a už si nikdy nebudete moci koupit jiný, tak na to nepřistoupíte.
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Warren Buffet, muž, kterému je 92 let, už několik let 
využívá iPhone a je z něj nadšený.

iPhone není jen telefon. Je to okno do světa, brána 
do internetového věku – je prostě takový, jaký ho 
chtěl mít Steve Jobs. Má kolem sebe auru, kterou 
jiný telefon nemá. Když vyjdou nové iPhony, tak se 
kanálům na YouTube mnohonásobně zvednou čísla. 
Lidi to zajímá. Konkurence se takovému zájmu netě-
ší, možná tak Samsung se svými vlajkovými loděmi.

Takže jaká by byla vaše cena? 100 tisíc korun? Víc? 
Nebo byste takovému člověku řekli, že taková část-
ka neexistuje? Věřím, že pokud jste v rodině Applu 
už delší dobu, tak byste se zachovali právě tak. Ti 
z vás, kteří jste s Applem spojeni roky, máte knihov-
ny plné filmů, hudby nebo knih, a proto „nemůžete“ 

odejít z ekosystému. Ale upřímně, i kdyby vám 
Apple všechno vynahradil, vrátil vám všechny pení-
ze, které jste už zaplatili, tak byste iPhone vyměni-
li? Podle mě ne.

Doba, kdy byl telefon statusová věc, je už minu-
lostí. Možná se mi to zdá, protože jsem dorostl 
do věku, kdy si už nemusím neustále něco dokazo-
vat. Obě platformy jsou funkcionalitou srovnatelné, 
takže z tohoto pohledu je jedno, co máte v ruce. Ale 
mně to nedá. Apple má prostě svoje kouzlo. Dokáže 
prodat telefon úplně komukoliv a oni u něj zůstávají. 
Takže vlastně docházím k závěru, že to není jedno. 
Pokud nejste nadšenec, který lační po něčem novém 
(třeba ohebném), tak je pro vás iPhone jednoznačná 
volba. Jen si to někdo musí přiznat až později. D

iPhone není jen telefon. Je to okno do světa, brána 
do internetového věku – je prostě takový, jaký ho chtěl mít 
Steve Jobs. Má kolem sebe auru, kterou jiný telefon nemá.
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